

(b) Neither the corporal nor the men interfere in judicial proceedings or attempt to influence their outcome in any way;

2. *Decides* that no action by the Council is called for.

732nd meeting,
23 July 1956.

1557 (XVIII). Petitions from the Hisbia Dighil Mirifle (T/PET.11/614), from the Hisbia Dighil Mirifle, Branches of Audegle and Merca (T/PET.11/645), and from various branches of the Hisbia Dighil and Mirifle (T/PET.11/649)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from the Audegle and Merca branches and from various other branches of the Hisbia Dighil Mirifle concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁶⁷

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The plans for the economic development of the area, which have been in operation for only one and a half years, have already been fulfilled to the extent of over 22 per cent, and that these plans relate exclusively to Somali farmers;

(b) It is the Administration's steadfast policy to choose staff solely on the basis of merit and professional qualifications;

(c) No alienation of land has taken place;

2. *Decides* that no action by the Council is called for.

732nd meeting,
23 July 1956.

1558 (XVIII). Petitions from the Associazione ex-Militari Combattenti della Somalia (T/PET.11/615, T/COM.11/L.238 and Add.1 and 2) and from Mr. Mohamed Warsama Mohamud and others (T/COM.11/L.237)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from the Associazione ex-Militari Combattenti della Somalia and from Mr. Mohamed Warsama Mohamud and others concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁶⁸

1. *Recalls* its resolution 1289 (XVI) of 14 July 1955;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that the period of three years fixed by the Administration for the submission of claims for payment of arrears in pay has now elapsed and that the question cannot be reopened;

3. *Notes with appreciation* the manner in which the Administering Authority has brought assistance to needy ex-servicemen and realizes that the present state of economic development in the Territory and the heavy

⁶⁷ See T/PET.11/614, 645, 649, T/OBS.11/83, T/L.680.

⁶⁸ See T/PET.11/615, T/COM.11/L.237, 238 and Add.1 and 2, T/OBS.11/75, 76, T/L.679.

b) Ni le brigadier ni les policiers ne s'ingèrent dans les débats ni ne tentent d'influencer leur déroulement de quelque manière que ce soit;

2. *Décide* que la pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil.

732ème séance,
23 juillet 1956.

1557 (XVIII). Pétitions de l'Hisbia Dighil Mirifle (T/PET.11/614), de la section d'Audegle et de Merca de l'Hisbia Dighil Mirifle (T/PET.11/645) et de diverses sections de l'Hisbia Dighil Mirifle (T/PET.11/649)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, les pétitions de la section d'Audegle et de Merca et de diverses autres sections de l'Hisbia Dighil Mirifle, concernant la Somalie sous administration italienne⁶⁷,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Les plans de développement économique de la région, dont l'exécution n'a commencé qu'il y a un an et demi, sont déjà réalisés dans la proportion de plus de 22 pour 100, et ces plans concernent exclusivement les agriculteurs somalis;

b) L'Administration a pour principe établi de ne choisir le personnel administratif qu'en considération du mérite et des titres professionnels des candidats;

c) Il n'y a eu aucune aliénation de terres;

2. *Décide* que les pétitions n'appellent aucune mesure de la part du Conseil.

732ème séance,
23 juillet 1956.

1558 (XVIII). Pétitions de l'Associazione ex-Militari Combattenti della Somalia (T/PET.11/615, T/COM.11/L.238 et Add.1 et 2) et de M. Mohamed Warsama Mohamud et d'autres (T/COM.11/L.237)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, les pétitions de l'Associazione ex-Militari Combattenti della Somalia et de M. Mohamed Warsama Mohamud et d'autres, concernant la Somalie sous administration italienne⁶⁸,

1. *Rappelle* sa résolution 1289 (XVI), du 14 juillet 1955;

2. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que le délai de trois ans fixé par l'Administration pour la présentation des demandes de paiement d'arriérés de solde est venu à expiration et qu'il n'est pas possible de revenir sur cette question;

3. *Note avec satisfaction* les mesures que l'Autorité administrante a prises pour venir en aide aux anciens combattants nécessiteux et se rend compte que, étant donné le point où en est le développement économique

⁶⁷ Voir T/PET.11/614, 645, 649, T/OBS.11/83, T/L.680.

⁶⁸ Voir T/PET.11/615, T/COM.11/L.237, 238 et Add.1 et 2, T/OBS.11/75, 76, T/L.679.

financial burden that would be involved do not permit the Administering Authority to envisage pensions for all ex-servicemen;

4. *Notes with satisfaction* that the Italian Government intends to accelerate the adoption of a pension scheme for disabled Somali ex-servicemen;

5. *Notes* the Administering Authority's constant readiness to bring assistance to needy orphans in the Territory;

6. *Welcomes* the interim relief measures suggested by the Administration in the form of an agricultural co-operative and of a farm settlement, and strongly invites ex-servicemen in need of help to participate in such schemes.

732nd meeting,
23 July 1956.

1559 (XVIII). Petition from the Somali Youth League, Branch of Obbia (T/PET.11/616)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Somali Youth League, Branch of Obbia, concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁶⁹

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative;

2. *Notes with interest* the fact that the Administering Authority has undertaken a programme of public works and construction of public buildings in Obbia, which to a great extent, meets the wishes expressed by the petitioners;

3. *Notes also with appreciation* that, notwithstanding the present economic situation in the country as a whole and the deficit which appears on every annual budget, considerable efforts have been made by the Administering Authority to develop the social services.

732nd meeting,
23 July 1956.

1560 (XVIII). Petition from Sheikh Ali Mohamed, Mr. Ali Osman Haji and others (T/PET.11/617)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Sheikh Ali Mohamed, Mr. Ali Osman Haji and others concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the administering Authority concerned,⁷⁰

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The selling price of sugar is bound up with the problem of sugar production and cost, and it is hoped that, by 1960, the price of home-produced sugar will have come down to the world market level;

(b) The Administration is doing a great deal to improve sanitation and is building model houses in Mogadiscio;

⁶⁹ See T/PET.11/616, T/OBS.11/83, T/L.681.

⁷⁰ See T/PET.11/617, T/OBS.11/83, T/L.680.

du Territoire et la lourde charge financière qui résulterait d'une telle mesure, l'Autorité administrante ne peut accorder une pension à tous les anciens combattants;

4. *Note avec satisfaction* que le Gouvernement italien compte faire diligence pour adopter un plan de pension à l'intention des anciens combattants somalis invalides;

5. *Note* que l'Autorité administrante est toujours prête à venir en aide aux orphelins nécessiteux du Territoire;

6. *Constate avec satisfaction* que l'Administration a proposé, à titre de mesure intérimaire d'assistance, de créer une coopérative et une exploitation agricoles, et invite instamment les anciens combattants nécessiteux à participer à ces entreprises.

732ème séance,
23 juillet 1956.

1559 (XVIII). Pétition de la section d'Obbia de la Ligue de la jeunesse somalie (T/PET.11/616)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de la section d'Obbia de la Ligue de la jeunesse somalie, concernant la Somalie sous administration italienne⁶⁹,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial;

2. *Constate avec intérêt* que l'Autorité administrante a entrepris à Obbia un programme de travaux publics et de construction de bâtiments publics qui donne, dans une très large mesure, satisfaction aux pétitionnaires;

3. *Note également avec satisfaction* que, malgré la situation économique dans laquelle se trouve actuellement l'ensemble du pays et le déficit annuel du budget, l'Autorité administrante a fait des efforts considérables pour développer les services sociaux.

732ème séance,
23 juillet 1956.

1560 (XVIII). Pétition du cheik Ali Mohamed, de M. Ali Osman Haji et d'autres (T/PET.11/617)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition du cheik Ali Mohamed, de M. Ali Osman Haji et d'autres, concernant la Somalie sous administration italienne⁷⁰,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) La question du prix de vente du sucre est liée au problème de la production et du prix de revient et l'on espère qu'en 1960 le prix du sucre fabriqué en Somalie sera descendu au niveau du prix mondial;

b) L'Administration fait beaucoup pour améliorer l'assainissement et elle construit des maisons modèles à Mogadiscio;

⁶⁹ Voir T/PET.11/616, T/OBS.11/83, T/L.681.

⁷⁰ Voir T/PET.11/617, T/OBS.11/83, T/L.680.